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Mielieji,
esu Lietuvos Respublikos Seimo 

narys Algirdas Stončaitis. Iki išren-
kant Seimo nariu 34 metus tarnavau 
kriminalinėje, kelių, pasienio polici-
joje. Tarnybą baigiau būdamas Lie-
tuvos policijos generalinio komisaro 
pavaduotoju. Vėliau dirbau Sauliaus 
Skvernelio vadovaujamos Vyriau-
sybės kancleriu, o prieš tai Vidaus 
reikalų ministerijos kancleriu. Man 
suteiktas Laisvės gynėjo statusas.

Jau ketvirtus metus kartu su komanda dirbu Lietuvos Respublikos Seime. 
Kartu su komanda prisidėjau prie ne vieno svarbaus sprendimo Lietuvos žmonių 
labui. Seimo sesijose daug dėmesio teko skirti netikėtų iššūkių sprendimams: ka-
ras Ukrainoje, migrantų krizė, elektros ir šildymo kainų šuoliai, auganti infl iacija ir 
daug kitų. Dirbdamas Seime stengiuosi pagrįsti ir argumentuoti savo balsavimų 
motyvus, priimtus sprendimus, viešinti savo veiklą. Noriu kad žmonės manimi ti-
kėtų ir pasitikėtų, noriu visus padrąsinti kreiptis į mane ir mano komandą – kartu 
padėsime spręsti visiems Jums aktualius klausimus. 

Esu Seimo Antikorupcijos komisijos pirmininkas, taip pat dirbu Teisės ir teisė-
tvarkos komitete. 

Esu LR Seimo Lituanistikos tradicijų ir paveldo įprasminimo komisijos narys. 
Dirbu dvidešimt septyniose tarptautinėse parlamentinėse LR Seimo grupėse.

Priklausau Seimo opozicinei Demokratų frakcijai „Vardan Lietuvos“.
Stengiuosi Lietuvos žmonėms realiai užtikrinti visapusiškai saugų gyvenimą 

bei teisingumą, žmogaus teisių gynimą ir jų įgyvendinimą, efektyvų valstybės ins-
titucijų veikimą Valstybės ir visų gyventojų labui, kiekvienam sudaryti vienodas 
galimybes, nepriklausomai nuo gyvenamosios vietos, socialinės ar fi nansinės pa-
dėties. Tam reikalinga Jūsų visų pagalba.

SVARBIAUSI 
NUVEIKTI DARBAI

Gimnazijų naikinimas

Didele visos Lietuvos mastu problema yra ir šalies miesteliuose esančių gim-
nazijų naikinimas. Dirbtinis ir neatsakingas. Sprendimas, kad jeigu vienais metais 
į gimnazijos klasę susirenka pagal kažkieno sugalvotą normą ne 21, o, tarkime, tik 
20 gimnazistų - tokia gimnazija, supraskite, ekonomiškai nenaudinga ir naikinti-
na. Kartu su kolege prof. V. Targamadze parengėme ir įregistravome Švietimo įsta-
tymo pakeitimo projektą, kuriuo siūlome numatyti galimybę savivaldybių tarybų 
sprendimais leisti formuoti III ir IV gimnazijų klases net jeigu laikinai jose nėra 21 
mokinio, bet mokinių skaičius atitinka mažiausią leidžiamą mokinių skaičių pa-
grindinio ugdymo klasėse.

Sunaikindami regionų gimnazijas, sunaikinsime ne tik mokymo įstaigas, bet 
galutinai sugriausime kultūrinio centro funkciją, susilpninsime regiono bendruo-
menes. 

Dažnai galima matyti atvejus, kai valstybė valdoma 
neūkiškai, neracionaliai naudojant jos turimas lėšas bei 
valdant jos turtą ir iš gyventojų surenkamus mokesčius. 
Ir deja, bet dažnai tam „padeda“  painus ir perteklinis 
teisinis reguliavimas, dažnai prasilenkiantis su realiu 
veiksmų įgyvendinimu gyvenime, tad pirmiausia 
kam turi Seimo nariai skirti dėmesį – tai išvalyti šias 
įvairiausių įstatymų ir poįstatyminių aktų džiungles, 
nuo perteklinio reguliavimo. Tai turi būti kiekvieno 
Seimo nario pareiga ir prerogatyva.

dėties. Tam reikalinga Jūsų visų pagalba.
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Valstybės tarnyba
Visus  ketverius darbo seime metus skyriau Viešojo saugumo tarnybos, statu-

tinių valstybės pareigūnų  interesų užtikrinimui. Niekas neprisimena tokio atvejo, 
kad būtų buvę naikinamos ar apribojamos jau įstatymų lygmeniu įtvirtintos sta-
tutinių valstybės pareigūnų socialinės garantijos. Išskirtinai tik valdančiųjų balsais 
priimta Vidaus tarnybos statuto nauja redakcija iš esmės paveikė ilgamečių statu-
tinių valstybės tarnautojų teisėtus lūkesčius ir tarnybos sąlygas. Todėl inicijavau 
kreipimąsi į LR Konstitucinį teismą su prašymu išnagrinėti, ar valdančiųjų priimtas 
Statutas neprieštarauja LR Konstitucijai, nenumatęs būtent iš Konstitucijos kylan-
čio reikalavimo įstatymu nustatyti vidaus tarnybos pareigūnų darbo užmokestį 
bei didžiausių pareigūnų algų koeficientų dydžius atskiroms pareigūnų pareigy-
bėms. Nuoširdžiai tikiu, kad pavyks apginti teisėtus pareigūnų lūkesčius ir susti-
printi jų pasitikėjimą Lietuvos valstybe.

Negalėjau nesirūpinti ir statutinių pa-
reigūnų socialinėmis garantijomis. Kie-
kvieną dieną statutinis tarnautojas susi-
duria su didžiule profesine deformacija, 
t. y. rizika, stresinės situacijos, teisinis 
neapibrėžtumas ir k.t. , todėl jiems būti-
nai reikalinga pastovi ir periodinė medi-
cininė reabilitacija. Tai nėra jokia privile-
gija, tai yra valstybės pareiga pagal kitų 
Europos šalių standartus. Gaila, kad ne-
pavyko pilnai sustabdyti Vidaus reikalų 
sistemos valdomų reabilitacijos įstaigų 
naikinimo, tačiau didelėmis mano asme-
ninėmis buvo  pasiekta, kad tos įstaigos 
nebūtų privatizuotos, o būtų perduotos 
į sveikatos apsaugos sistemą ir taip nors 
dalinai būtų užtikrinta medicininė reabi-
litacija statutiniams pareigūnams.
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Bausmių vairuotojams švelninimas

Matant ir girdint vairuotojų nepasitenkinimas, kad šiuo metu taikomos per 
griežtos poveikio priemonės už išmetamų į aplinką teršalų kiekio normų viršiji-
mą, nes yra skiriama bauda ir panaikinamas transporto priemonės privalomosios 
techninės apžiūros dokumento galiojimas, aš pateikiau Administracinių nusižen-
gimų kodekso 307 str. pakeitimo įstatymo projektą. Projektu siūlau įvesti alter-
natyvią administracinės nuobaudos rūšį – įspėjimą.  Siūlau numatyti galimybę 
įspėjimą skirti tik tais atvejais, kai administracinis nusižengimas padaromas pirmą 
kartą. Tokiu būdu būtų sudaromos sąlygos taikyti švelniausią prevencinio pobū-
džio administracinę nuobaudą, išaiškinti asmeniui jo priešingą teisei veiką, įpa-
reigoti jį nutraukti šiuos veiksmus bei įspėti, kad ateityje bus taikoma griežtesnė 
administracinė nuobauda, t. y. bauda. 

Geriamas vanduo

Šiuo metu LR geriamojo vandens 
tiekimo ir nuotekų tvarkymo įstatyme 
numatyta, kad viešojo geriamojo van-
dens tiekimo regione esantys viešieji 
vandens tiekėjai Valstybinės energeti-
kos reguliavimo tarybos paskirtam ga-
rantiniam vandens tiekėjui per metus 
turi mokėti 2 procentus nuo praėjusių 
metų geriamojo vandens tiekimo Šias 
lėšas garantinis vandens tiekėjas nau-
doja Vyriausybės ar jos įgaliotos insti-
tucijos nustatyta tvarka. Toks mokestis 
yra tiesiog papildoma našta ir gyven-
tojams ir 50 savivaldybių vandens tie-
kėjams - dėl įvesto naujo garantinio 
mokesčio tenka didinti kainas vandens 
vartotojams. O papildomi mokesčiai 
galutiniam vartotojui ne tokie jau ir 
maži. Kaina už suvartoto vandens kubą vidutiniškai pakyla apie 10 centų. Ir tai 
liečia 50 savivaldybių gyventojus ir tik 10 didmiesčių gyventojų atleisti nuo šio 
mokesčio. Siekdamas padėti Lietuvos žmonėms inicijavau pakeitimą įstatymo 
projekto, kurį priėmus  bus užtikrinta, kad galutiniam vartotojui nereikės mokėti 
brangiau už geriamojo vandens tiekimo ir nuotekų tvarkymo paslaugas. Džiugu, 
kad mano pasiūlymas surado palaikymą Seime.

Palengvinkim darbo sąlygas
Dėl Vyriausybės planų energijos taupymą perkelti ant gyventojų pečių, re-

komenduojant jiems dirbti iš namų, inicijavau Darbo kodekso pataisas, kuriomis 
nustatoma pareiga visais atvejais susitarus dėl nuotolinio darbo namuose kom-
pensuoti už darbuotojų padidėjusias išlaidas elektros energijai, šildymui bei van-
deniui.
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Daugiau skaidrumo 
Seime buvo priimta ir patvirtinta mano, kaip Seimo Antikorupcijos pirmininko, 

pristatyta įstatymo pataisa, kuriama siekiama stiprinti organizuoto nusikalstamu-
mo, korupcijos ir savanaudiškų nusikaltimų prevenciją, išplėsti Civilinio turto kon-
fiskavimo įstatymo taikymo pagrindus, užtikrinti turto tyrimo procedūrų tobulini-
mą, stiprinti civilinio turto konfiskavimo instituto taikymo efektyvumą.

DARBAS TARPTAUTINIUOSE 
FORMATUOSE

Kartu su Lietuvos parlamentarų delegacija lankytasi Europos Parlamente (EP) 
Briuselyje, kur su Europos Parlamento žaliaisiais buvo diskutuota apie saugumo 
situaciją Europoje, demokratijos vertybes ir siekius, teisingą perėjimą prie žalio-
sios ekonomikos bei žaliosios politikos įgyvendinimą ne tik tarptautiniu ar nacio-
naliniu, bet ir savivaldos lygmeniu. 

Lietuva, kaip šalis, turinti gyvas žemės ūkio tradicijas, kurioje vis dar nemaža 
dalis šeimos ūkių labai jautriai reaguoja į bandymus siekti aplinkosauginės pažan-
gos. Suprantama, kad negalima staiga imti ir kardinaliai pakeisti organizavimosi 
metodų, neįvertinusi kaimo žmonių galimybių, tad džiugu, jog vizito metu buvo 
gautas Žaliųjų partijos pirmininko, Austrijos ūkininko Thomas Waitz pažadas apsi-
lankyti Lietuvoje ir tiesiogiai išgirsti mūsų šalies žemdirbių realijas.

Tai atsiveriančios naujos galimy-
bės Lietuvai.

Lietuva kartu su visomis ES šalimis 
vieningai nuosekliai palaiko ir remia 
Moldovą. LR Seimo narių delegacija 
Moldovoje su šios šalies Prezidente, 
Parlamento ir Vyriausybės nariais da-
linomės patirtimi kokį nelengvą kelią 

praėjo Lietuva iki narystės Europos 
Sąjungoje. Suprantama, kad tikrai ne-
lengvas derybų laikotarpis laukia Mol-
dovos. Procesą apsunkina tiesioginė 
Rusijos grėsmė bei kišimasis į vidaus 
reikalus, žmonių priešinimas, ekono-
minis spaudimas, Padnestrės regio-
no problematika, giluminių reformų 
ir pertvarkymų didžiulis poreikis. Ir 
tame Lietuva Moldovai gali ženkliai 
pagelbėti.

Nešvaistykime maisto 
Su kolegomis priimtas maisto nešvaistymo įstatymas ne tik prisidės prie taršos 

mažinimo, leis aprūpinti maistu skurdžiau gyvenančius, tačiau ir sumažins maisto 
kainas visiems vartotojams. Būtent tokie yra tvarūs sprendimai – naudingi visiems, 
o ypač pažeidžiamiausiems visuomenės nariams. Priėmus maisto nešvaistymo 
įstatymą prekybos tinklai turi ne tik pasirašyti sutartis su maistą dalijančiomis lab-
daros organizacijomis, tačiau ir viešai skelbti atiduodamo ir utilizuojamo maisto 
kiekius, pateikti švaistymo mažinimo planus. Toks viešumas leis visuomenei ste-
bėti prekybos tinklų socialinį atsakingumą, tai gali tapti kriterijumi renkantis kur 
įsigyti maistą.
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Nuo 2014 metų dalyvauju Šventosios Mortos grupės, kurios  veiklos tikslas 
plėtoti glaudžius teisėsaugos, Bažnyčios ir bendruomenių ryšius, kelti supratimą 
apie moderniosios vergystės prigimtį ir mastą, rūpintis, kad nusikaltimų aukoms 
būtų prieinama teisinė ir pastoracinė pagalba, kova su prekyba žmonėmis. Kovai 
su prekyba žmonėmis šiandien dirbdami kartu įvairių institucijų teisininkai, poli-
cijos pareigūnai, socialinės ir humanitarinės sričių darbuotojai, Bažnyčios atstovai 
nuolat tarpusavyje dalijasi patirtimi, mokosi vieni iš kitų, kelia klausimus, ieško 
naujų ryšių ir sprendimų prekybos žmonėmis keliamiems iššūkiams spręsti. 

Dirbdamas Seime, 2022 metų gegužės mėn., kartu su policijos generaliniu ko-
misaru R. Požėla, kunigu, vyriausiuoju policijos kapelionu A. Toliatu ir tuometiniu 
Lietuvos policijos atašė Jungtinėje Karalystėje L. Pernavu dalyvauta tarptautinėje 
Šv. Mortos grupės (Santa Marta Group) organizuojamoje konferencijoje, skirtoje 
Prekybos žmonėmis prevencijos ir išsigelbėjusių asmenų reintegracijos strate-
gijos formavimo klausimais, Popiežiškoje mokslų akademijoje, Vatikano miesto 
valstybėje.

Aš, kaip Antikorupcijos komisijos pirmininkas, Seime priėmiau Italijos vietos 
policijos profesinės asociacijos (ANVU) narius. Ši asociacija Italijoje yra tiesioginis 
bei neginčijamas pavyzdys kaip vietos policiją priartinti prie visuomenės, kuriant 
socialinę ir žmogiškąją policijos vertę, užtikrinant tvarką ir saugumą šalyje. Aptarta 
su kokiomis problemomis susidu-
riama teisėkūros procesuose, kaip 
sprendžiamos šios problemos Ita-
lijoje. Gvildenta labai opi, nelega-
lios migracijos problema, dalintasi 
gerąją patirtimi. Nuspręsta Seime 
aktyvinti ir vykdyti parlamentinę 
kontrolę, kad reformuojama Lie-
tuvos policijos sistema nenutoltų 
nuo vietos gyventojo, savivaldos, 
o policijos pagalba ir saugumas 
būtų vienodai užtikrinami žmo-
nėms, nesvarbu, kur jie begyventų.

Visą šią kadenciją vadovauju Sei-
mo Antikorupcijos komisijai. Pagrįs-
tai manau, kad yra atliktas didžiulis 
darbas. Išnagrinėti dešimtys galimos 
korupcijos ir su ja susijusių atvejų, 
valstybės ir savivaldybių institucijų, 
įstaigų ir įmonių sprendimų, suda-
rančių sąlygas korupcijai bei nusikal-
timams. Antikorupcijos komisijoje 
buvo priimti sprendimai atlikti aktu-
alius, išliekamąją vertę turinčius par-
lamentinės kontrolės tyrimus, kurie 
atskleistų esmines nagrinėjamo sek-

toriaus spragas ir leistų rasti priemones korupcijos rizikoms mažinti. Buvo rea-
guojama į gautus asmenų pranešimus bei į visuomenės informavimo priemonėse 
paskelbtus žurnalistinius tyrimus dėl korupcijos apraiškų įvairiose srityse. Manau, 
kad pavyko užkardinti įdingus teiktus sprendimus. Pateikėme teisės aktų pakeiti-
mo projektus dėl korupcijos, ekonominių ir finansinių nusikaltimų bei kitų teisės 
aktų pažeidimų prevencijos bei užkardymo.

Dirbant Seimo teisės ir teisėtvarkos komitete, ypatingai didelį dėmesį skiriu 
teisėtumo įgyvendinimui, teisėsaugos institucijų stiprinimui ir nusikalstamumo 
kontrolės pakankamumui, pagarbai žmogaus teisėms, kovai su diskriminacija bei 
neapykantos nusikaltimais.



VISADA PASIRUOŠĘS 
PADĖTI ŽMONĖMS

Kadencijos metu atidarytas mano 
ir Lino Kukuraičio, kaip Seimo 
narių, biuras Ukmergėje, 
(Kauno g. 2-9). 

Mes visada girdime žmones, jų 
problemas, siūlymus, todėl ir esate 
visi čia laukiami.

Širvintų krašto žmonių visada 
laukiame biure Širvintose 
(Vilniaus g. 77). 

Kartu visada lengviau rasti 
reikiamus sprendimus.

Rašykite ir skambinkite

+370 668 42 392

algirdas.stoncaitis@lrs.lt


